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Prezident AK ČR na XXXII. Valnom zhromaždení SPPK v Nitre
30. 05. 2019

Každoročne, v zmysle platných stanov, zvoláva Slovenská poľnohospodárska a potravinárska komora
valné zhromaždenie. V roku 2018 to bolo volebné zhromaždenie, na ktorom si zvolili členovia SPPK
nového predsedu. Po roku nový predseda SPPK hodnotil na valnom zhromaždení dosiahnuté úspechy,
ale predstavil aj plán aktivít na rok 2019. Na XXXII. Valné zhromaždenie bol pozvaný aj prezident
Agrárnej komory Českej republiky Zdeněk Jandejsek.

Program rokovania
Valné zhromaždenie bolo rozdelené do dvoch častí, a to na verenú a pracovnú časť. Počas verejnej
časti  vystúpili  hostia  zo  Slovenska.  Na valnom zhromaždení  ako prvý z  hostí  vystúpil  predseda
Národnej rady SR Andrej Danko (zároveň predseda politickej strany SNS), ktorý vo svojom príhovore
zdôraznil, že v štátnom rozpočte pre rok 2020 pôjde do poľnohospodárstva minimálne rovnaká suma
finančných prostriedkov ako v roku 2019. Predseda parlamentu uviedol,  že je pripravené druhé kolo
zníženia  DPH  na  vybrané  potraviny,  najmä  tie,  ktoré  podporujú  zdravý  vývoj  slovenských
spotrebiteľov – čiže pôjde napríklad o ovocie a zeleninu a výrobky z nich. Andrej Danko uviedol, že
očakáva, že predseda vlády Slovenskej republiky vytvorí kontrolnú komisiu, aby si obchodníci zníženú
DPH  nepremietali  do  svojich  už  aj  tak  vysokých  ziskov.  Podpredsedníčka  vlády  SR  a  zároveň
ministerka pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR Gabriela Matečná informovala o krokoch, ktoré
rezort pripravil pre poľnohospodárov. Podobne, ako v ČR, aj Slovensko zavádza systém zvýhodnenej
nafty  pre  poľnohospodárov.  V  ďalšom období  však  zvažuje  zavedenie  zvýhodnenej  nafty  aj  pre
spracovateľov  surovín.  Ďalšou  možnosťou,  ktorú  ministerka  uviedla,  je  refundácia  energetických
nákladov, čiže plynu a elektrickej energie potrebných pri výrobe potravín alebo systém výhodného
financovania cez Štátnu záručnú a rozvojovú banku. Konkrétna podoba podpôr pre potravinárov však
bude závisieť od schválenia Európskou komisiou. V prvom bloku vystúpil aj predseda Výboru NR SR
pre pôdohospodárstvo a životné prostredie Peter Antal, ktorý informoval o významných legislatívnych
zmenách, a to najmä o novele zákona o cenách a o novela zákona o potravinách, ktorá by mala
priniesť výhody pre spotrebiteľov.

Na záver sa uskutočnila tlačová beseda, na ktorej sa zúčastnil prezident Agrárnej komory ČR Zdeněk
Jandejsek spolu s podpredsedníčkou vlády SR a ministerkou pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR
Gabrielou Matečnou, predsedom výboru Národnej rady SR pre pôdohospodárstvo a životné prostredie
Petrom  Antalom  a  predsedom  Slovenskej  poľnohospodárskej  a  potravinárskej  komory  Emilom
M a c h o m  ( z á z n a m  t l a č o v e j  b e s e d y  n á j d e t e  n a
http://www.akcr.cz/txt/t lacova-beseda-k-agropotravinarstvu-zo-dna-28-5-2019).

Pracovná časť
Predseda SPPK Emil Macho vo svojom príhovore zhodnotil rok 2018. Poukázal na zmeny v dotačnom
systéme  a  na  navýšenie  finančných  prostriedkov  do  poľnohospodárstva.  Práve  na  zmene  systému
financovania  sektoru  sa  výrazne  spolupodieľalo  aj  vedenie  SPPK.  Išlo  o  vyčlenenie  dotácií,  a  to  34
miliónov eur za zber údajov pre špeciálnu rastlinnú a živočíšnu výrobu v roku 2018, vyššiu štátnu
pomoc 2019 v objeme 80 mil. eur v rozdelení: 30 mil.  eur zelená nafta a 50 mil.  eur na ďalšie
opatrenia. SPPK v roku 2018 obnovilo svoje členstvo v COPA COGECA, ale zasadilo sa aj o zmeny v
potravinárskej a pozemkovej legislatíve.

Na záver pracovnej časti požiadal predsedajúci o vystúpenie prezidenta AK ČR Zdenka Jandejska.
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Prezident AK ČR sa poďakoval za pozvanie na valné zhromaždenie. Zameral sa na aktuálne problémy,
ktoré je potrebné riešiť. Zdôraznil, že je potrebné pracovať a riešiť problémy na pôde Európskej únie.
Zdôraznil, že sa ocitáme na križovatke, kde sa rozhoduje, či zostaneme plnoprávnym členom Únie.
Prezident uviedol, že je dôležité nastaviť konkurencieschopnosť a jednotný trh. Ak nebudú vyriešené
tieto dve základné veci, nemajú nové členské štáty nádej uspieť v EÚ. Vo vystúpení porovnal rôznu
výšku priamych podpôr, na jednej strane je to výška platby na hektár poľnohospodárskej pôdy v
Belgicku, či Holandsku (úroveň 400 resp. 396 eur na hektár) a na druhej v Chorvátsku (95 eur na
hektár)  či  Českej  republike  a  Slovensku  (pod  priemer  EÚ).  Uviedol  aj  rôznu  výšku  kofinancovania
rozvoja vidieka (Slovensko 15 %, Česká republika 25 %, Nemecko 60 % a Rakúsko 100 %). Zhrnul
vývoj stavov hospodárskych zvierat v starých a nových členských krajinách a vplyv znižovania stavu
zvierat na stav poľnohospodárskej pôdy. Vo vystúpení sa zameral aj na pripravované zmeny v politike,
ale aj na výsledky volieb do Európskeho parlamentu, dôležitú prácu v EÚ na pôde parlamentu, ale aj
Európskeho hospodárskeho a sociálneho výboru.  Na záver  zdôraznil,  že  je  potrebné zjednotenie
ekonomických podmienok a pokračovanie spolupráce na úrovni V4, ale aj Krajín troch morí. „Európska
únia musí fungovať, inak nás pohltia tretie štáty. Je potrebné upozorňovať, že dotácie nedostávajú
poľnohospodári, ale dostávajú ich spotrebitelia. Aj o tom je nutné hovoriť“ zakončil svoje vystúpenie
prezident AK ČR.

Na záver zhodnotil rokovanie „hostiteľ“ predseda SPPK a poďakoval sa všetkým prítomným za ich
prácu pre sektor poľnohospodárstva.
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